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Budaörs m etrót akar a tér ség n ek
Városi tervek az autópályával -  Főutca vagy főútvonal a 100-as

Nemcsak Budaörs huszonhét
ezer polgára számára, hanem a 
budai agglomerációs települé
sek lakosai számára is kedvező 
megoldást jelentene, ha a dél- 
buda-észak-pesti metróvonal 
Etele térre tervezett végállomá
sát „áthelyeznék” a Budaörsi 
úti virágpiac helyére. Budaörs 
polgármestere, W ittingho ff 
Tamás ésszerűtlennek nevezi a 
jelenleg érvényben levő dön
tést.

-  Az új metróvonal építésé
nek kimondott célja egy olyan 
végállomás, amely megoldja 
Lágymányos és Budafok térsé
gének tömegközlekedési gond
jait, közvetlen kapcsolatot te
remt a buszon és vonaton érke
ző számára -  kezdi okfejtését a 
polgármester. -  Természetesen 
a tervezett végállomáshoz tar
tozik majd az is, hogy a főváros 
határáig autóval érkezők a P+R 
-  azaz parkolj és utazz -  elvének 
megfelelően közlekedjenek. Eh
hez viszont parkolók kellenek, 
olyanok, amelyek könnyen 
megközelíthetők. Az Etele tér 
közúti megközelítése a főutak- 
ról nehézkes, a parkoló kapaci
tása is véges. A jelenlegi virág
piac területe megfelelő nagysá
gú, ugyanakkor az M1-M7 kö
zös bevezető szakaszának, a 6- 
os út bevezetésének, a 70-es és a 
100-as útnak szinte közvetlen 
csatlakozása van ehhez a tér
séghez. S ez nem lényegtelen, 
hiszen az autósok természetraj
zát ismerve, ha túl bonyolult a 
parkoló megközelítése, akkor 
inkább bemennek a kocsival a 
városba.

-  E z e k  é s s z e r ű  é rv e k .  D e  m i k ö 
ze  m in d e h h e z  B u d a ö r s n e k ?  A  m e t 
ró  a  f ő v á ro s  ü g y e , a  v i r á g p ia c  a  X I . 
k e r ü l e tb e n  v a n .. .

-  Kezdhetném onnan, hogy 
ha kevesebb autó megy be Bu
dapestre, az nemcsak a kör
nyezetszennyezést csökkenti, 
hanem a zsúfoltságot is. De 
nem vagy nem csak erről van 
szó. A nyugat-budai agglome
ráció településeinek jellemzője 
a nagy bejáró forgalom. Ha 
csak azt nézem, hogy Érd, Tö
rökbálint, Zsámbék, Páty, Bu
dakeszi, Budaörs rendszeres 
bejáróit és az alkalmi beutazó
kat „csak” a virágpiacig kelle
ne buszoztatni, az máris idő- 
és pénzmegtakarítást eredmé
nyezne. Nem néhány száz, ha
nem sok ezer ember mindenna
pi közlekedéséről van szó. 
Pénz- és időmegtakarításról.

-  A  p é n z t  e m l í t e t t e .  E n n e k  a  v o 
n a l m e g h o s s z a b b í t á s n a k  á r a  is  le n 
n e .

-  Az összberuházási érték
hez képest nem kerülne sokba. 
Becslések szerint 10-15 milli
árdos költséggel a metró kéreg 
alatt elhozható lenne idáig. 
Számításaink szerint a költsé
gek megtérülnének.

-  M i t  s z ó ln a k  a z  ö t l e th e z  a  s z a k 
e m b e r e k ?  D e m s z k y  G á b o r ,  B u d a 
p e s t  f ő p o lg á r m e s t e r e  e g y  k o r á b b i  
i n t e r j ú j á b a n  m á r  e lu t a s í t ó a n  n y i 
l a tk o z o t t  e r r ő l .

-  Általában a szakemberek 
nem hivatalos beszélgetések
ben elfogadják érvelésünket. 
Hivatalosan azonban minden
ki elutasítja. Volt, aki meg
mondta: félő, hogy a nagyobb 
költségigény miatt még a „ki
sebb” beruházást, az Etele téri

H é te z e r  „ s a já t ” a u tó  é s  a z  á tm e n ő fo rg a lo m  te r h e l i  a  v á r o s t

változatot is elveszíthetjük. Én 
a térség nevében természetesen 
a javaslatunk mellett kardos
kodom. Igaz, eddig nem sok si
kerrel.

-  A  m e t r ó á lo m  c s a k  e g y  ré s z e  
B u d a ö r s  k ö z le k e d é s s e l  k a p c s o la to s  
n a g y  te r v e in e k .

-  Kiadták az Auchan bevá
sárlóközpont építési engedé
lyét, s elkezdődhet a munka. 
Miután a beruházóval kötött 
megállapodásban feltételként 
rögzítettük, hogy az Auchan 
köteles megépíteni egy autópá
lya-csomópontot, s ebben egy 
felüljárót, hamarosan új hidat 
kap az autópálya által ketté
szakított városunk.

-  A z  a u t ó p á ly a  e g y é b  g o n d o k a t  
is  je le n t .

-  Régi gond' az autópálya 
forgalma által okozott zajárta
lom. Nos, a város saját költsé
gén elkészítette a zajvédő fal 
terveit, s úgy tűnik, állami for
rásból hamarosan megkezdőd
het a kivitelezés is. De az autó
pályával kapcsolatban egyéb 
terveink is vannak. Budapest
hez hasonlóan mi is városi fő
úttá kívánjuk nyilvánítani az 
M1-M7 Budaörs területén át
haladó szakaszát.

-  L e f o k o z n á k  a z  a u t ó p á ly á t ?
-  Miért ne? A főváros már 

példát mutatott ebben.
-  M i t  n y e r n e  e z z e l  B u d a ö r s ?
-  Egyrészt a lelassított for

galom révén csökkenne a zaj
ártalom, másrészt pedig a rá
csatlakozási lehetőségek miatt 
felértékelődnének az autópá
lya két oldalán lévő területek.

-  H o l t a r t  a z  ü g y ?
-  Kezdeményeztük az eljá- 

rást, de választ még nem kap
tunk. De, mondom, a budapes
ti példa, amely két benzinkút 
közvetlen csatlakozását tette 
lehetővé az egykori autópályá
ra, azt jelenti: nem kaphatunk 
elutasító választ.

-  M e tr ó ,  a u t ó p á l y a ,  f e lü l j á r ó .  
M ily e n  m á s  k ö z le k e d é s s e l  k a p c s o 
la to s  t e r v e ik  v a n n a k ?

-  Rendbe kell tennünk a fő
utca, azaz a Széchenyi út köz
lekedését. Itt is gondjaink van
nak, hiszen hivatalosan ez a 
100-as országos út, így kar
bantartása, közlekedésszerve
zése nem a mi feladatunk len
ne. Ennek ellenére, a biztonsá

gosabb közlekedés érdekében 
nekünk kellett a közlekedési 
lám pákat elhelyezni. Olyan 
forgalomszervezést akarunk, 
amely a hétezer városi autós 
közlekedését segíti, s eltereli a

HANCSOVSZKI JÁNOS FELVÉTELE
tranzitforgalmat. Ehhez persze 
nagy segítséget jelent szá
munkra a közelmúltban át
adott dél-budai kerülőút, 
amely megszűri a forgalmat.

S . B o d a  A n d r á s

Templomépítés Budakeszin
Három hónap múltán már állnak a fa lak

Budakeszin jól halad a refor
mátus templom építése. Alap
kövét az első világháborús em
lékmű szomszédságában nyá
ron tették le, s mára már állnak 
a falak.

Az építéshez az önkormány
zat biztosította a területet, s 
további támogatást is ad, hi
szen az építés két éve azt mu
tatja, hogy a korábbi számítá
sokhoz képest megduplázód
nak a költségek. Az istentiszte
leten kívül oktatási és kulturá
lis célokat is szolgáló templom 
terveit 80 fiatal pályamunkájá

ból választották ki. Az akkori 
árakon 30 millióba került vol
na. A hívek már az építkezés 
elkezdésekor is jelentős ado
mányokkal támogatták, de a 
gyűjtés tovább folyik. Főleg 
egyházi szervezetek adomá
nyoznak, s a külföldiektől is 
érkezik segítség. Most a fa
anyag beszerzésén munkálkod
nak, hogy a tetőszerkezet jövő
re elkészülhessen.

A budakeszi református 
templomot négy év múlva 
szentelik fel.

T ö rő  I s tv á n

Ivóvízhez jut a major
Pályázaton nyert 2,2 millió forin t

Több százan élnek meglehető
sen mostoha körülmények kö
zött a Gyömrőhöz tartozó Tövis 
majorban. Amikor a gyömrői 
vízvezeték-hálózatot építették, 
akkor már nem jutott arra pénz, 
hogy ide is eljusson a vezeték. A 
Tövis majorban lakók azóta ar
ra kényszerülnek, hogy a hozzá
juk közelebb levő község, Péteri 
közkútjairól hordják főzéshez,

mosáshoz, mosdáshoz a vizet. 
Most végre saját vízhez jutnak a 
majorbeliek. A gyömrői önkor
mányzat pályázatot nyújtott be 
a Pest Megyei Területfejlesztési 
Tanácshoz és 2,2 millió forint
hoz jutottak. Ez az összeg ele
gendő lesz arra, hogy fedezze a 
gyömrői településközpont és a 
major közötti vezeték építését.

G . J .

O F F I C E
IR O D A B Ú T O R

e g k ím é l jü k  a  h o s s z a s  u t á 

n a j á r á s t ó l !  A z  O F F I C E  

P L U S  S U P E R S T O R E - b a n  r ö v i d  

ú t o n  m e g v á s á r o l h a t  b á r m i t ,  a m i 

v e l  v a l a h a  is t a l á l k o z h a t o t t  e g y  

i r o d á b a n .  T ö b b  m i n t  6.000 á r u 

c ik k  s o ra k o z ik  az o rsz á g  le g n a g y o b b  

i r o d a i  s z a k á r u h á z á n a k  k ö z e l  3 0 0 0  

m 2-e s  e l a d ó t e r é b e n .  Á t f o g ó  k í n á l a t  

b á r k in e k ,  a k i t  é r d e k e l  a  r ö v id e b b  

ú t .  A z  ú j m ű f a j  n e v e :

OFFICE PLUS

Ú J  Ú T  A  T E L J E S  
I R O D Á H O Z

K IJÁ R A T

SUPERSTORE.
C ím : P ó lu s  C e n t e r  
T e le fo n :  4 1 9 - 4 1 5 1
Nyitva: hétfőtől péntekig 
9-től 19 óráig 
szombaton és vasárnap 
9-től 17 óráig

lÍTÁ STEC H M TK A

B EJÁ R Á T

Í r ó s z e r

Az árak az áfát nem tar
talmazzák.

* Az Escom 
gépekre 1 + 2 év 
garanciát adunk.

**Pannon GSM kártya 
vásárlása esetén. A kártya 
december 5. és 31. kö
zött csak 9900 Ft, ráadás
képpen 9000 Ft értékben 
ingyen beszélhet. A rész
letekről érdeklődjön az 
OFFICE PLUS EXTRA
FON GSM CENTER-ben.

Polgári védelmi lecke
Tanulónapot tartottak a közel
múltban a megye polgári vé
delmi szakemberei. A gyakor
lat témája szerint a feltétele
zett helyzetet a hó okozza. íme 
az elképzelt szituáció:

„...A polgári védelem Pest 
megyei parancsnokához beér
kezett adatok szerint Csobán- 
kára, Nagykovácsiba és Pátyra 
a lehullott nagy mennyiségű hó 
miatt nem jutottak el az alap
vető élelmiszerek sem, különö
sen súlyos a helyzet a Börzsöny 
kis falvaiban. A hőmérséklet -8 
és -12 fok között van, a lehul
lott hó 60 cm.

Autóbuszok akadtak el a 4- 
es út Cegléd melletti szaka
szán, szülő asszonyért kellene 
mennie a mentőnek Pilisszent- 
keresztre, a Budapest-Vác vas
útvonalon személyvonat került 
a hó fogságába, hozzávetőlege
sen négyszáz utassal...”

A gyakorlaton a megye vala
mennyi körzetparancsnoka és

kirendeltségvezetője részt vett. 
Jáki Ferenc p. v. alezredes, me
gyei parancsnokhelyettes ér
deklődésemre elmondja, hogy 
nem „évi rendes” gyakorlónap
ról van szó, hanem új feladat
tervről.

A megyében megszűntek a 
nagyvállalatok, ezért a men
tésbe bevonható eszközök nagy 
része kisebb cégek, kft.-k, bt.- 
k, magánvállalkozók kezébe 
került. Össze kellett hát írni az 
eszközöket, a munkatársakat 
és az ilyenkor használható mo
biltelefonok számát is, hogy a 
valóságos vészhelyzetben is ké
szen álljon mindenki, akinek 
feladata lehet annak elhárítá
sában.

Mire eljő a havas-jeges idő, a 
felkészült polgári védelem ré
vén nem lesz Pest megyében 
egyetlen település sem, amelyet 
a tél huzamosabb ideig képes 
lenne elzárni a külvilágtól.

R a d o sz a  S á n d o r


